



Referat: Hovedbestyrelsesmøde

Mødedato: 22. august 2022

Mødested: Online

Deltagere: HB: Jens Jørgen Hansen
Mads Leth
Jørgen Legind
Claus Elmeros
Glenn Carstensen

Suppleanter: Jens Chr. Petersen

ADM: LarsAP, fraværende

1. Velkomst (JH)

2. Opdatering fra administrationen/generelt

- 2.1. Henvendelser fra klubber og enkeltpersoner.
- 2.2. Medlemstal 1421

3. Økonomi (JLH)

- 3.1. Status.
Økonomien ser fint ud, umiddelbart positiv beholdning på kr. 1,7 mill,
- 3.2. Økonomiske rammer for ETU
Vi anerkender at konkurrencer uden for Europa, er en del dyre end indenfor Europa, vi forventer et tilskud på Tkr. 18 per deltager
- 3.3. Cashflow og budget
En oversigt over forbrug i forhold til forventet forbrug samt en fremskrivning af forventet behov for likviditet.

4. Emner til behandling

- 4.1. Introduktionsflyvninger
 - 4.1.1. Forsikringsklubben har fremsendt skrivelse om at flyvninger, der tilbydes via 3.part, ikke kan forsikres via forsikringsklubben, konstruktionen betragtes som en form for kommerciel flyvning, og er således ikke er dækket. Viborg anvender 3. part og har spurgt ind til hvordan det kan løses. Viborg har lavet ny aftale med 3. part, som imødeser det problematiske. Svaret rundsendt til HB til INFO.
 - 4.1.2. DASK - henvendelse om hangarudvidelse, vi er positive overfor projektet. Afventer udarbejdelse af ny lokalplan.
 - 4.1.3. Referatet fra AB angiver at Puchacz fortsat kan være et aktiv for Unionen, GC info fra AB?
- 4.2. Formandsmøde 5-6/11. Emner til behandling?
 - 4.2.1. Udvalgstruktur gennemgang og optimering (JEC)
 - 4.2.2. Teori undervisning mandag – torsdag gennem vinteren, med afslutning af en teoriprøve
- 4.3. Perspektivplan. Hvornår kan vi komme i gang med en justering?
 - 4.3.1. forarbejde i forbindelse med Budgetmøde ???
- 4.4. Udvalgsmøde 14. januar. Hvad skal målet være?



- 4.4.1. Gennemgang af forslag til ny struktur
- 4.5. Kalender 2023
 - 4.5.1. Udvalgene skal sætte aktiviteter på kalenderen
- 4.6. Budgetmøde 21. 22. september,
kontakt til Lars / Jesper for at få sat det på skinner

5. Bordet rundt

- 5.1. Materiel
 - Området skal have en gennemgang for at få sat ledelsen, Seminar september udsættes til november
- 5.2. Flyvevirksomhed (operations)
 - 5.2.1. Høring om flyvepladsstøj?
 - 5.2.1.1. Kan det have indflydelse på vores aktiviteter, høringssvar senest 16/09-2022
 - 5.2.2. Møde med Peter Mejlhede senere på måneden?
 - 5.2.3. Nye kanaler (frekvenser) fra 1/1 2023? Konsekvenser?
Alle ikke 833 må ikke anvendes efter xx.xx.xxxx, vi har haft kendskab til at skiftet ville komme.
- 5.3. Uddannelse
 - 5.3.1. 9-års prøver. Diverse udsendt til UA.
 - 5.3.2. DIF invitation til nordisk lederuddannelse. Nogen interesserede?
 - 5.3.3. Unionens flysimulator.
Er den kommet til Herning? – Check kontoret ??
Vedligeholdes i Herning af frivillige
- 5.4. Konkurrencer, elite og talent
 - 5.4.1. DM, VM og Junior VM gennemført. Erfaringer?
Godt afviklet, mange gode aktiviteter og gode placeringer
Nationale konkurrencer afvikles med god fokus på FLYSIK
 - 5.4.2. Hvad kan gøres for at skærpe sikkerheden ved juniorer konkurrencer. 2 x midair i to konkurrencer tyder på for lidt opmærksomhed på FLYSIK.
Linjer fra JEC
 - 5.4.3. Ambition 2-3 piloter mellem de 8 bedste i internationale konkurrencer
- 5.5. Fastholdelse, bredde og rekruttering
- 5.6. DAC
 - 5.6.1. To sommerlejre gennemført. Erfaringer?
- 5.7. Luftrum
 - 5.7.1.
- 5.8. Kommunikation
 - 5.8.1. Har løbende sendt pressemeddelelser ud om 2 x VM.
Chris gør det godt
 - 5.8.2. Kommissorium til kommunikationsudvalget fremsendt 11/7-22. Nogen bemærkninger?
- 5.9. FLYSIK

Sikkerhedsudvalget har planlagt Teams-møde med flyvecheferne den 21/6. SMS'erne bliver ved med at komme – alt fra små hændelser til noget mere alvorlige situationer. Vi kommer bl.a. til at diskutere spilkøreruddannelse på FC-mødet. I den forbindelse har udvalget et spørgsmål til materieludvalget, om der er afklaring af, hvor de min. 18 år kommer fra, og hvordan kan vi få den fjernet?

Udvalgsmøde 06/09-2022

Møde med Flyvechefer d. 21/06-2022 gik godt

Beslutninger der ønskes gennemført udsendes som klubmeddelelse



- 5.10. Nationalcenter
 - 5.10.1. Perspektivplan under udarbejdelse – måske?
 - 5.10.2. Den røde vognport er nød-renoveret, bør/skal fuld renoveres, der mangler dog budget til projektet.
 - 5.10.3. Skilte der tilretteviser besøgende og medlemmer er bestilt.
 - 5.10.4. HB beskriver et regelsæt for centreret (GC)
- 5.11. Kunstflyvning
 - 5.11.1. Modtaget henvendelse om dispensation af underskridelse af 2000 ft, Problemer med at komme i kontakt med TS, pga manglende personale.
- 5.12. DIF strategi.
Møde med Jens LAP/JBH tidligere på året, opfølgning på miljø siden, i løbet af efteråret
- 5.13. Junior EM 2023.
STYG har haft flere møder og er i god gænge.

6. Eksterne organisationer

- 6.1. Nordisk samarbejde (CE)
 - 6.1.1. NGM Ålleberg. Praktik herom.
- 6.2. DIF (JH)
 - 6.2.1.1. DIF budgetmøde ændret fra 7-8 OKT til 27-28 OKT (JLH, JH)
- 6.3. KDA (JH)
IAB
- 6.4. FAI/IGC (JH/CE)
Vi har fået adgang til det sted dokumenterne til online FAI General Conference 2022 i november. Der er 8 nominerede til valget til Executive Board – det er tydeligvis ikke uvæsentlig hvordan det bliver sammensat.
HB beslutter at Øjvind overtager (FAI & IGC).
- 6.5. European Gliding Union/Europe Air Sports (ML)
 - 6.5.1. IAB
- 6.6. Trafik- Bygge- og Boligstyrelsen (TBST) (JH)
 - 6.6.1. IAB
- 6.7. Friluftsrådet. (GC)
 - 6.7.1. IAB

7. Næste møder

Dag	Dato	Tid	Sted	Emne
Møde 6	21-22/10-2022		Arnborg	Budgetmøde
Møde 7	04/11-2022 05/11-2022			Formandsmøde m/ Budget fremlæggelse. - Milling - Middelfart
Møde 8 LAP drøfter dato med personalet	XX/12-2022** Uge 50			HB-møde og Julefrokost med medarbejderne
Møde 9 Møde 10	14/01-2023 30/01-2023 11/03-2023		Teams	Udvalgsmøde, HB fælles møde med alle udvalgsmedlemmer Regnskabs gennemgang Repræsentantskabsmøde - Ejby Hallerne
